
 

 

Aan de Burgemeester en Wethouders van ‘s-Hertogenbosch 

             ’s-Hertogenbosch, 13-01-2021  

Schriftelijke vragen m.b.t. uitbreiding proefdieren Charles River 

 

Geacht College, 
 
Één van de grootste proefdiergebruikers van het land, Charles River in Den Bosch, wil nog 
meer dierproeven gebruiken. Hiervoor heeft het bedrijf de gemeente gevraagd om een 
vergunning om uit te kunnen breiden. De gemeente heeft deze vergunning inmiddels 
verleend.1 Hierdoor kan het aantal dierproeven volgens cijfers van Animal Rights met 
122.300 worden uitgebreid.2 
 
Als GroenLinks stelden we vorig jaar vragen over dierproeven in onze gemeente. Deze 
proeven vinden nog steeds op grote schaal plaats, ook in Nederland, ook in Den Bosch. 
Terwijl er steeds betere alternatieven beschikbaar zijn, die het massaal gebruik van 
proefdieren overbodig maken. Ook de minister geeft aan dat er steeds meer mogelijkheden 
zijn om proefdieren te vervangen. In november 2020 zei ze hier nog over; “al die 
ontwikkelingen sterken mij in de overtuiging dat wij steeds verdere stappen kunnen zetten 
om dierproeven te vervangen door proefdiervrije alternatieven, waarbij het toepassen van 
big data en systematic review echt kansen bieden.”3 
 
De ambitie van 's-Hertogenbosch als Agrifood Capital is in te zetten op goede voeding, 
gezondheid en duurzaamheid. Ook zet Den Bosch volop in op het zijn van datastad. 
GroenLinks vindt dat het niet bij deze ambities past om dierproeven te doen. Als antwoord 
op deze vragen antwoordde het college;  
 
“Ja, wij gaan ons inspannen om, binnen de gemeentelijke mogelijkheden en in samenwerking 

met Agrifood Capital, proefdiervrij onderzoek te stimuleren. Zo hebben bedrijven uit de regio 

de mogelijkheid om subsidie aan te vragen bij Agrifood Capital voor innovatieve technieken 

op dit gebied, zoals testen via big data. Verder faciliteert de provincie Noord Brabant een 

onderzoek naar alternatieven voor dierproeven.” 4 
 

                                                      
1 https://zoek.officielebekendmakingen.nl/gmb-2020-

335165.html?utm_campaign=20201219&utm_source=attenderingsmakelaar&utm_medium=email&utm_term=g

emeente_%27s-hertogenbosch&utm_content=over_uw_buurt 

2 https://www.animalrights.nl/animal-rights-woedend-uitbreiding-charles-river-zorgt-voor-122300-extra-

dierproeven 

3 https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2020D46938&did=2020D46938 

4https://s-hertogenbosch.raadsinformatie.nl/document/8072978/1#search=%22dierproeven%22 



Dat er nu een vergunning is verleend voor het uitbreiden van dierproeven leidt bij 
GroenLinks en de Bossche Groenen tot de volgende vragen;  
 

1. Met welke motivatie heeft u op 14 december 2020 een omgevingsvergunning 
verleend aan Charles River voor het uitbreiden van de laboratoria voor het doen van 
proefdieronderzoek? Komt dit voort uit een wettelijke verplichting? 

 
2.  In uw antwoorden (dd 7 oktober 2019) op de schriftelijke vragen van GroenLinks (dd 

15 mei 2019) stelt u bij 2 dat ‘Als gemeente faciliteren wij alleen bedrijven die vanuit 
de wettelijke verplichting onderzoek uitvoeren met proefdieren’. Daarnaast 
profileert Den Bosch zich als datastad. Hoe verhoudt zich dat tot het verlenen van de 
vergunning aan Charles River? 

 
3. Uit de beantwoording van de schriftelijke vragen van GroenLinks blijkt dat het college 

zich in wil zetten voor proefdiervrij onderzoek. Wat zijn hiervan de resultaten tot nu 
toe?  

 
4. Welke volgende stappen wil u zetten om te komen tot meer proefdiervrij onderzoek?  

 
namens de fractie van GroenLinks, 
René Vonk 
 
namens de fractie van De Bossche Groenen, 
Rianneke Mees 


